
Indkaldelse til Beagleklubbens bestyrelsesmøde lørdag den 1. juli 2023 kl. 10.00 - ca. 
15.00 

 
Smørmosevænget 35, Thurø 

 
 

Indkaldelse til: Anna Sofie Gothen (ASGR), Lone Hansen (LOHA), Mette Nødskov (METN), Ole 
Sørensen (OLSO), Lisbeth Engkjær (LIEN), Nana Wirenfeldt Jensen (NAWJ), Alexander Vellage-
Thiesen (ALVT) 
 
Tilstede online: METN 
Tilstede Fysisk: ASGR, LOHA, METN, OLSO, LIEN, NAWJ 
Afbud: ALVT 
 
Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af mødets dagsorden 

ASGR indskyder, at medlemspleje (pkt. 13) særligt hører til under pkt. 11. Idet medlemspleje er 
en vigtig del og starter ved opdrætteren. Det aftales at de to punkter holdes adskilt, som 
oprindeligt tiltænkt. 
 

2. Godkendelse af sidste referat. 
Det sidste møde var det konstituerende møde – jf. intet at bemærke 
 

3. Indkomne forslag/punkter fra medlemmer 
- intet indkommet fra medlemmer 
 

4. Formands- og bestyrelsesbeslutninger siden sidste bestyrelsesmøde (OLSO) 
Siden sidste bestyrelsesmøde er følgende bestyrelsesbeslutninger taget: 
 
Beskrivelse af at 2 + 1 medlem fra udstillingsudvalg er afgået 
- Indstilling af to reserver til udstillingsudv. grundet afgang af først 2 siddende medlemmer og 

en nyindtrådt. Bestyrelsen indstillede de to opstillede kandidater, der ikke blev valgt ind i 
udvalget ved valget, da der ikke er hjemmel i forretningsordenen til suppleanter, til 
udstillingsudvalget, med den begrundelse, at disse to (Anne Thygesen og Marie Louise 
Nielsen) havde vist interesse for udstillingsudvalget ved deres opstilling og det faktum, at 
medlemmer har haft mulighed for at stemme på disse. De accepterede. Vi afventer for 
nærværende udvalgets melding om nødvendigheden af substitution af det 6. medlem. 
Dette kunne klares uden omvalg, jvf hjemmel i forretningsordenen, idet udstillingsudvalget er 
et udvalg under Beagle Klubbens bestyrelse. 
 
Valg af udstillingsareal uden for Sandersvig Camping VSS 2023 
Status: 

- 4. juni holder udstillingsudvalg møde grundet afgang af medlemmer og indtræden af nye. I 
forbindelse med dette var der forud opstået tvivl fra udstillingsudvalget om arealet ved 
Sandersvig campings beskaffenhed, idet en besigtigelse af arealet af formanden af 
udstillingsudvalget resulterede i en bekymring. 

- Med baggrund i denne tvivl/bekymring blev en af bestyrelsen udpeget person (med 
udstillingsrutine) inviteret til at give sin uvildige vurdering med særligt fokus på at vurdere om 
arealet ud fra nuværende kondition kunne fungere eller om andet allerede booket areal 
kunne erstatte. Denne besigtigelse resulterede i et notat, der med billedbeskrivelse af de to 



arealer konkluderede, at grundet det meget tørre vejr, der forud havde været og diverse 
grenstumper i arealet, og at der var en usikkerhed om arealet i løbet af 14. dage kunne blive 
klar, at fodboldarealet i Fjelstrup var det mest anbefalelsesværdige. 

- Bestyrelsen ønsker fremadrettet at sikre en bedre og mere klar dialog mellem VSS-
arrangørerne og klubbens udvalg/bestyrelse med henblik på at sikre klare retningslinjer for 
afvikling af konkurrencer og disses placering, når der arrangeres VSS. Der tages initiativ til 
dette i løbet af efteråret, så der til næste år er en klar beskrivelse heraf.  
 
 

5. Status på klubbens økonomi (LOHA) 
- Kontingenter – mangler stadig en smule for at ramme de budgetterede indtægter) - markant 

nedgang på enkelt og husstandsmedlemmer. Bestyrelsen forudser, at målet ikke rammes. 
- Magasin – forventer at budget overholdes (der mangler dog stadig at komme 1 faktura i 

indeværende periode) 
- Administrative – ca. halvdelen af budget er forbrugt her halvvejs inde i året 
- Web – grundet tidspunkt for opsigelse af aftale, så er der et ekstraordinært krav og udgift på 

denne post. 
- Kørsel, forplejning osv. fordeles på aktiviteter, som det blev pointeret under en tidligere 

revisionspåtegnelse. 
- Udstilling – alt i alt pt. et plus på kontoen (16.000kr). Der er i udvalget obs på alle udgifter, 

særlig at nogle dommere er dyre i transport. 
- Lydighed – udgifterne relateres udelukkende til årsrosetter 
- Agility – holder budget og der ligger en lille post der skal kunne dække rosetter. 
- Schweiss – budgettet holder indtil videre. 
- Hvalpeanvisning 
- Ad hoc – barn og hund til Januar-arrangement, dommerbespisning januar, osv. 
- Sekundære poster – Opdrætterseminar, 1 stifinder er blevet uddannet, 

 
Alt i alt resultat for nærværende før hensættelser – ca. 90.000 kr. Vi forventer at ramme budget. 
 
Udsving op og ned i budgettet, men overordnet ikke noget der giver bekymringer. 
Der er stadig faldende medlemsindtægter og bestyrelsen fokuserer på at vise rettidig omhu. Der 
planlægges blandt andet seminar i efteråret/start vinter, hvor strategi og initiativer til fastholdelse af 
medlemmer er en vigtig del.  
 
6. Januar-arrangement ifm udstilling – januar 2024 (OLSO) 

- på Sjælland – sker i samarbejde med udstillingsudvalget (p.t. ukendt sted) 
Udstillingsudvalget har tilkendegivet et ønske om at have 2 udstillinger i forbindelse med 
Januar-arrangementet. 
Udstillingsudvalget arbejder videre med planlægningen af arrangementet.  
opsummering: arrangement i støbeskeen for 2024 i samarbejde med relevante udvalg. 
 

7. Medier: (ALVT)  
- status  
Punkt udestår, da ALVT ikke var til stede. 
Der er et generelt ønske om, at der skal ske noget fremdrift på det her område. Resten af 
bestyrelsen ønsker demonstration internt, hvor det gennemgås hvordan ny hjemmeside 
fungerer og hvorledes vi som bestyrelse hver især kan bidrage til opdatering. 
 
 

8. Nyt om spor-aktiviteten (METN) 
- ansøgning om sporprøve i august i Jylland – accepteret 
Rikke Vinther Svendsen har anmodet om at afholde sporprøve – hun har fået accept – og 



prøven afholdes d. 27. august.  
Bestyrelsen bakker altid op, når frivillige ønsker at arrangere noget for klubben, så længe det 
overholder klubbens retningslinjer og værdisæt. 

 
9. Nyt om lydighed/agility (LIEN) 

Der er intet at berette.  
Samtidig er Lisbeth Engkjær (LIEN) nyt medlem af bestyrelsen og bestrider denne kontakt-post. 
Såfremt nogle ønsker at arrangere, vide mere eller går med andre tanker, der relaterer sig til 
lydighed/agility, så tøv ikke med at kontakte LIEN. 

 
LIEN er kontaktleddet for medlemmer, regioner, aktivitetsgrupper, der ønsker at holde aktiviteter 
indenfor lydighed/agility.  
 

10. VSS (OLSO) 
- VSS 2024 – Bornholm uge 28 – tilbud undervejs (OLSO m.fl. ) 
- VSS 2025 – ?? (sted uklart i skrivende stund)  
- VSS 2026 – Nordsjælland?? Forespørgsel ude. 
- VSS 2027 – Fyn/Langeland (Emmersbølle)?? Forespørgsel ude 
 
Gener(a)el snak/debat i bestyrelsen om konceptet VSS, som bunder i den faldende mængde af 
diverse aktiviteter, samt faldende antal deltagende enheder på VSS: 
 
ASGR ønsker at vende bøtten. Det startede med 1 udstilling og udviklede sig til dobbeltudstilling 
og endte med 1 hel uge med alle mulige aktiviteter. I dag er det stadig en hel uge, men 
mængden af aktiviteter er drastisk faldet. 
ASGR ser et potentielt fremtidsperspektiv og har overvejet om lande på tværs skal slå sig 
sammen og arrangere VSS? Vi står i en brydningstid, hvad gør vi, hvad bruger vi kræfter på? 

 
General snak om, at VSS som det er i dag højst sandsynligt ikke overlever i den nuværende 
form. De to største (og eneste) aktiviteter er en dobbelt udstilling og Sporprøven. Hvis vi skal 
tiltrække/fastholde, skal aktivitetsudbuddet i løbet af ugen øges i bredden og tiltale flere – 
såfremt varigheden på 1 uge fastholdes. Fællesskabet og hyggen omkring vores fælles store 
interesse – beaglen – skal i centrum med fx små daglige workshops/temaer i løbet af dagen. 
Dette kræver dog, at der er nogle, der ønsker at stå for dette og være en del af arrangementet. 
 
NAWJ synes, der skal nytænkes/”tilbage-tænkes” - skrues ned for antallet af dage, så VSS igen 
er ca. 4 dage (en forlænget weekend). Hvis folk ønsker at være afsted længere, så kan man 
altid selv booke længere. 
En anden mulighed var at finde faste pladser, hvor VSS skiftevis afholdes. Eksempelvis et sted i 
Jylland og et sted på Sjælland. Derved vil aftaler med pladserne være faste og der vil kunne 
laves en drejebog for det enkelte sted. Det vil gøre arbejdet for den gruppe af mennesker, der 
står for det mindre og muligheden for andre at tage over nemmere. Dertil er der en tendens til, 
at flere og flere ønsker at bo i hytter, da det ikke er mange, der længere camperer. 
Ved at skrue ned for antallet af dage, så har folk stadig mulighed for at booke deres ferie sydpå, 
idet det ikke er en hel uge af deres sommerferie, der benyttes til VSS. Måske det kan lokke 
nogle af dem, der kun kommer til udstillingen, til at booke overnatning på stedet. 
 
Bestyrelsen erkender, at der skal tænkes nyt fremadrettet. 
 
METN foreslår meningsmåling på FB om hvad folk ønsker sig af et VSS? METN og OLSO giver 
begge udtryk for, at de godt kan lide nuværende koncept og nyder ferien med hundefolket og 
hundene. 
 



VSS skal tænkes ind i medlemspleje – nostalgien skal ikke spænde ben for tilpasning til den 
omkringliggende verden. Hvordan kan VSS nytænkes, opretholdes, bestå og overleve? 
Prøve at sælge konceptet med ferie med din hund(e). 
 
Planlægningen af VSS næste år på Bornholm fortsættes. 
 
Flere har hørt godt om Trelde Næs ved Fredericia. Både Corgi klubben og klubben for islandske 
fårehunde har været der flere gange, og der er mulighed for hytter og camping og så er der en 
skøn natur lige ud til Lillebælt. 
Mulighed for noget VSS eller udstilling her i 2024/2025? NAWJ vil tage kontakt og forhøre sig. 

 
 
11. Opdrætterkontakt/Sundhedsudvalg (ASGR) 

- LAFORA-sag vedr en opdrætter og parring af ”affected” tæve - que faire/status? DKK? 
Opfølgning på sagen, jf. hvalpekøbernes henvendelse til bestyrelsesmedlem og deres ønske 
om assistance i forhold til videre forløb. Hvalpekøberne er gjort opmærksom på, at DKK sidder 
med den juridiske hjælp, idet Beagle Klubben er en specialklub under DKK. 
 
Ud af kuldet med 9 hvalpe, er der pt. testet 5 affected, 2 afventer svar, 2 vil ikke deltage i testen/ 
eller hunden er videreformidlet. Husk, at når en affected parres med en carrier, så har HVER 
hvalp 50% sandsynlighed for at blive enten affected (dvs. har sygdommen) eller carrier (bærer 
og kan give et sygt gen videre i avl). Det er altså ikke kuldet i helhed, der har 50% 
sandsynlighed – og desværre, som kan ses ovenfor, så har alle de testede hvalpe trukket nitten 
i gen-lodtrækningen. 
Ejerne af de affectede hvalpe ønsker at gå til Beagle Klubben for derfra at gå videre til DKK. 
Klubben afventer de sidste resultater, METN er i dialog om svar fra de resterende. 
 
 
- Opdrætterseminar – status/opfølgning/dagsordenspunkter 
30/09-23 – Fjeldsted Skov Kro 
Efterspørgsel om emner til diskussion ønskes og kan sendes til ASGR og/eller NAWJ. 
 
Emne/ideer?: 
- Opdrætternes ansvar udadtil? Stolthed over at være opdrætter i Beagle Klubben. 

Image/branding. 
- Testresultater? Testkrav? Afstemning? 
- LIEN nævner et amerikansk program/undersøgelse - Superdog programme 

(træningsprogram for det amerikanske forsvar - USA) virker det? Stimulation af områder på 
helt små hvalpe – virker det? Et oplæg om stimuli? 

- Mentalbeskrivelse (gennemgået en smule i 2022, input til den revision, der har været på 
racebeskrivelsen) Enighed om, at såfremt mentalbeskrivelse skal på igen, så skal det være 
et oplæg om den bagvedliggende grundtanke ved mentaltest – altså hvorfor de kan være et 
vigtigt redskab - Helle Mulvad? Kunne være en oplægsholder. Eller Karen (Ulrik)Ulrich 
(beskrivelse af hundes mentalitet?) 

- Forældredyrenes mentale forhold? Genetik og/eller miljø? 
- Hundesprogsoplæg eller hvalpe/tæve - sprog/opdragelse. Hvad er guldkornene man kan 

give videre til hvalpekøbere?  
 

12. Hvalpeliste (NAWJ) 
NAWJ har overtaget hvalpelisten jf. seneste konstituerende møde i Bestyrelsen. 
Test i forbindelse med forældredyr sendes fremadrettet til nawj@beagleclub.dk 
 

13. Aktiv medlemspleje (alle) 
- Seminar i efteråret skal planlægges 



- Dialog om klubbens fremtidige funktion og rolle ift aktiviteter og medlemsrekruttering. 
 
Der begynder at være elementer (helhedsbillede) hvor indhold af forskellige seminarer stille og 
roligt peger mod det samme. 
 
Herunder opdrætterseminaret, da opdrættere er det første billede/indtryk, som hvalpekøbere får 
af klubben. Hvordan påvirker opdrætterne det image som de måske ubevidst giver 
hvalpekøberne? Der har desværre været en sag med, at opdrætter ikke ønskede at melde 
hvalpekøbere ind i klubben, da opdrætter ikke mente, det var andet end udstilling og det var jo 
familiehunde opdrætteren solgte. Hvad kan gøres for, at klubben anses for mere end blot en 
”udstillings-klub”? (medlemskab støtter nødvendigt organisatorisk klubarbejde, arbejde for 
racens ve og vel og udvikling (bl.a. krav om test, så syge hunde undgås), mulighed for 
dygtiggørelse ved afholdelse af (gratis) opdrætterseminar, magasin 4 gange årligt, 
uddannelsesønsker i klubben og mange flere ting, ”vidensbank” for alt vedrørende beagler) 
 
 

14. Nyt fra udstillingsudvalget (OLSO) 
- Opsamling og status vedr. udtræden, konstituering mm peger mod det samme. 
Se ovenstående punkter. 
Bestyrelsens repræsentant i udstillingsudvalget har løbende været orienteret om udviklingen i 
dette forløb. 
  
- Opfordring fra udvalget om at igangsætte revision af gældende forretningsorden og 
retningslinjer for udvælgelse af dommere – endnu ikke iværksat 
 
 

15. Nyt fra DKK – særlige fokuspunkter (OLSO) 
Intet nyt fra DKK 
 

16. Generalforsamling 2024 (OLSO) 
- skal placeres på Sjælland 
Sæt allerede kryds i kalenderen - 10. maj 2024 (i forbindelse med Roskildeudstillingerne/Kristi 
Himmelfartsferien) 
 
 

17. Postlister 
Indgående og udgående post videresendes fra OLSO til de personer, som emnet 
vedrører. (der modtages meget lidt post, som er relevante for alle – for det meste kun 
udstillingsrelateret) 
 
 

18. Næste bestyrelsesmøder: 
MØDE 1: 
 
- søndag d. 8. oktober (TEAMS) 
 
MØDE 2: 
- lørdag 2. december – TEAMS 
 
SEMINAR – planlægges i 4. kvartal – nærmere dato fremkommer (DOODLE forslag) 
 
 

19. Eventuelt 
-  



 
 

20. Evaluering af mødet 
Endnu et kombineret fysisk/teamsmøde, som fungerede godt med produktive diskussioner om 
fremtiden for klubben. 

 
 


